

COMMERCIAL GENERAL LIABILITY INSURANCE

تأمين المسؤولية التجارية العامة



A commercial general liability policy provides indemnity to the insured for legal liability to third parties in respect of accidental third party bodily injury, death and for any accidental loss of or damage to property, which happens in connection with the business insured under the policy and occurs during the period of insurance.

COVERS INSURED

The most common features of commercial general liability insurance are as follows:

- The injury or damage caused in connection with the trade or business stated in the policy wording
- Cover for insured's liability at law including legal costs and expenses
- Cover is subject to a limit of indemnity any one occurrence and usually in the annual aggregate as well
- Financial losses flowing directly from accidents resulting in injury to persons or damage to their property are covered
- The policy covers liability arising out of the insured's business activities on their declared premises

OPTIONAL EXTENSIONS

- Work away risks within agreed geographical scope
- Tenants liability
- Car park liability
- Food and drinks liability
- Lift and escalator's liability
- Sudden & accidental pollution
- Liability arising out of loading and unloading
- Motor contingent liability
- Liability arising from advertising signs and decorations

MAJOR EXCLUSIONS

- Public liability policies contain the following main exclusions. Some of these exclusions can be covered under other types of policies or may be offered as optional extensions
- Injury to employees
- Property belonging to the insured or in their care custody or control
- Property being worked upon
- Products liability
- Contractual liability
- Cost of rectifying defective work
- Professional negligence
- Motor vehicle liability
- Liability to or arising from Vessels and watercraft
- Gradually occurring pollution
- War, sabotage, terrorism and political risks
- Radioactive contamination and nuclear energy risks
- Communicable Diseases
- Emerging Risks
- AIDS
- Asbestos

تقدم وثيقة تأمين المسؤولية التجارية العامة تعويضاً للمؤمن عليه عن المسؤولية القانونية للأطراف الثالثة، فيما يتعلق بالإصابات الجسدية العَرَضية التي تلحق بالغير أو حالات الوفاة، كما توفر الوثيقة تغطية تأمينية ضد أي خسارة أو ضرر عرضي يلحق بالمتلكات خلال فترة التأمين، نتيجة طبيعة عمل المؤمن عليه المنصوص عليها في الوثيقة.

التغطيات المؤمنة

- تشمل المزايا الأكثر استخداماً لوثيقة تأمين المسؤولية التجارية العامة:
- الإصابة أو الضرر الناجم عن أنشطة التجارة أو الأعمال المنصوص عليها في الوثيقة
- تغطية مسؤولية المؤمن عليه بموجب القانون، بما يشمل التكاليف والمصاريف القانونية
- تخضع التغطية لحد تعويضي لكل حادثة، وعادة ما تشتمل أيضاً على حد تعويضي إجمالي سنوي
- تغطية الخسائر المالية الناتجة بشكل مباشر عن حوادث تؤدي إلى إصابة الأشخاص أو ضرر لممتلكاتهم
- تغطي الوثيقة المسؤولية المرتبطة بالأنشطة التجارية للمؤمن عليه في أماكن عمله المعلنة

مزايا إضافية اختيارية

- مخاطر الأعمال خارج موقع العمل، ضمن النطاق الجغرافي المتفق عليه
- مسؤولية المستأجرين
- المسؤولية المرتبطة بمواقف السيارات
- المسؤولية المرتبطة بالمأكولات والمشروبات
- المسؤولية المرتبطة بالمصاعد والسلالم المتحركة
- التلوث المفاجئ والعرضي
- المسؤولية المرتبطة بالتحميل والتفريغ
- المسؤولية المحتملة من السيارات
- المسؤولية الناشئة عن لوحات الإعلانات والديكورات

الاستثناءات الرئيسية

- تتضمن وثائق تأمين المسؤولية العامة الاستثناءات الرئيسية التالية. ويمكن تغطية بعض هذه الاستثناءات بموجب أنواع أخرى من وثائق التأمين، أو يمكن تقديمها كمزايا إضافية اختيارية
- إصابة الموظفين
 - الممتلكات العائدة للمؤمن عليه أو التي في عهده أو تحت مسؤوليته
 - الممتلكات التي يتم العمل فيها
 - المسؤولية المتعلقة بالمنتجات
 - المسؤولية التعاقدية
 - تكلفة تصحيح الأعمال الخاطئة
 - الإهمال المهني
 - المسؤولية المرتبطة بالمركبات
 - المسؤولية تجاه أو الناشئة عن السفن والراكب المائية
 - التلوث التدريجي
 - الحرب وأعمال التخريب والإرهاب والمخاطر السياسية
 - التلوث الإشعاعي ومخاطر الطاقة النووية
 - الأمراض المعدية
 - الأخطار الناشئة
 - مرض نقص المناعة المكتسب (الإيدز)
 - الإصابات المهنية
 - الأمراض المعدية
 - الأخطار الناشئة
 - مرض نقص المناعة المكتسب (الإيدز)
 - الإصابات المهنية



Saudi Arabian Insurance Company B.S.C. (c)
Licensed and regulated as locally incorporated insurance firm

by the Central Bank of Bahrain

شركة التأمين العربية السعودية ش.م.ب. (م)
مركزية وخاضعة لرقابة

مصرف البحرين المركزي كشركة تأمين محلية

www.damana.com

info@damana.com